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Dagsorden skolebestyrelsen på Klostermarksskolen onsdag den 12. december kl. 17.30-19.30 
Der serveres en let anretning ved mødets start 

Mødeleder: Signe 
Referent:  Rikke 
    Kl. Punkt Referat Handling 
1 17.30 Godkendelse af dagsorden  Dagsordenen er godkendt  
2 17.32 Trafikprojekt -

Tilbagemelding og 
trafikpolitik for KLM 

Johan fra ”Trafik i børnehøjde” og fire elever fra 6D 
præsenterede trafikprojektet og gav en tilbagemelding. 
 
Spørgeskema er sendt ud til forældrene på skolen, og der er 
en overvejende del, der synes, at det er bliver mere trygt. 
Ensretningen har gjort det mere trygt at cykle, da der er mere 
plads til cyklister. Der er dog fortsat nogle, der kører mod 
kørselsretningen. 
 
Der er lavet en droneoptagelse lige før kl. 8.00, der bliver evt. 
lavet en mere. 
 
Lettere at cykle, da der ikke holder biler så mange biler i 
vejkanten. 

Trafikansvarlig lærer og 
KB undersøger 
børnepatruljeorganisering  



 

 

 
Det er blevet lettere at stå skolepatrulje, når man ikke må 
køre ind på p-pladsen ved Tandlægen. Skolepatruljen sætter 
kegler op hver dag. 
 
Kys og kør fungerer ikke helt efter hensigten, da forældre 
parkerer. 
 
Godt at der er kommet flere cykelparkeringer, der er tættere 
på skolen. Nogle synes, der er godt må være flere. 
Godt med rampen til cykelparkeringen. 
Der er blevet mere plads på cykelstien ved siden af skolen, 
så det er nemmere at komme forbi hinanden. 
 
Forslag om Børnepatrulje ved kys og kør, da der er for få, der 
bruger den. Der er eksempler på forældre, der har talt 
respektløst til eleverne. Det kunne organiseres bedre, så 
børnepatrulje og de små elever kender hinanden. 
Forældrene skal også informeres om en eventuel 
børnepatrulje. 
Eleverne fortæller, at det er de helt små elever, der har brug 
for at blive fulgt ind. 



 

 

 
Der har været konkurrence om, hvilke klasser der har 
gået/cyklet mest i skole. Det har været en succes, og det ser 
ud til, at der er flere børn, der går/cykler i skole. 
 
Anbefalinger: 

 Flere cykelparkeringer ved skolen 
 Ny konkurrence 
 Ensretning og standsning forbudt – Mere information 

til forældrene. 1-2 gange årligt 
 Plakat til ophængning på skolen + digital udgave til 

AULA 
 Justering/opdatering af plakaten ”Kom godt i skole” 
 Struktur for kommunikation og kamagner 
 Samarbejde med kommune og politi 
 Planer for undervisning og prøver 

 
 

3 18.00 Fællesskaber og digitale 
devices på 
Klostermarksskolen 

Rasmus (Forælder på Klostermarksskolen) fra Sct. Jørgens 
Skole fortæller om deres politik for digitale devices, som har 
været igennem en proces om en digitaliseringsplan for hele 
skolen. 

Implementeringen 

kunne være efter en 

ferie, der skal være tid til 

processen.  



 

 

Der er taget udgangspunkt i alle slags digitale devices. 
Dialog blandt lærere og pædagoger. 
Fællesskabet var centralt emne i dialogen. 
Center for digital dannelse holdte oplæg for 
medarbejdergruppen. 
 
Sct. Jørgens Skole: 
Alle elever afleverer deres mobiltelefoner om morgenen, og 
fik dem igen om eftermiddagen. Smartwatches skal være 
slået fra.  
Der er taget godt imod tiltaget. 
 
Der er kommet mere liv på gangene, og eleverne er sammen 
på en anden måde. 
Eleverne har accepteret politikken, største udfordring for 
eleverne har været pauserne. Der mangler dog fortsat en 
endelig evaluering. 
 
Snakken om mobiltelefoner skal starte allerede i 
indskolingen, dvs. inden eleverne har fået mobiltelefon. 
 
Mobiltelefonerne kan stadig bruges i undervisningen. 

Ledelsen kigger på 

muligheden for at tage 

op blandt 

medarbejderne og elever 

over vinteren og foråret. 



 

 

 
Udfordring: 
Aflåste skabe til mobiltelefonerne. 
 
Der har været en god proces med involvering af lærere og 
pædagoger. Vigtigt at Skolebestyrelsen bakker op. 
 
Eksempler fra vores to naboskoler er mindre indgribende. 
Her må eleverne fra 4.-9. klasse bruges deres mobiltelefoner 
i pauserne.  
Antimobbe-politik, hvor digital dannelse indgår. 
Individuelle vurderinger, ingen overordnede regler. 
 
Undersøgelse fra DPU viser, at sociale relationer vinder, når 
telefonerne bliver i tasken. 
Vigtigt med skærmfrie perioder, ok at have telefonerne ind 
imellem. 
 
Udkast Klostermarksskolen: 
Fokus på læringsmiljø og fællesskab. 
Ingen mobiler i løbet af skoledagen fra 0.-9. klasse, gerne til 
undervisningsbrug. 



 

 

 
 
Udsagn fra SKB: 

 Fokus på fællesskab – Der må gerne stå, at vi 
investerer i fællesskabet eller prioriterer fællesskabet. 

 
 Der skal beskrives noget om smartwatches, som er 

en udfordring indskoling og SFO. 
 Der skal fortsat være læring om digital dannelse. 

 
 Gør formålet tydeligt – Fællesskabet og gode 

læringsmiljøer. 
 

 Læne sig op ad lærerne/pædagogerne, så der bliver 
bakket om den politik, der bliver vedtaget. Skal også i 
elevråd. Processen er vigtig. 
 

 Når der bruges digitale devices, er der et formål. 
 

 Tænk og ind i fællesskabsdidaktik, så læring og 
fællesskab hænger sammen. 
 



 

 

 Metodefrihed vedr. brug af digitale devices i 
undervisningen. 
 

 Sammenhæng til Ungdomsuddannelserne, da de 
bruger en del APPs. Ønsker tilbagemelding, så det 
kan tages med i brobygningerne. Kan eleverne 
eksempelvis tages med på brobygning? 
 

 Udfordring med tillid/mistillid mellem lærer og elev. 
Udelukkende i undervisningen, her tages der ikke 
hensyn til pauser  
 

 Elevråd: Det kunne skabe en konflikt mellem lærer og 
elever. Der laves flere ting sammen på mobilen. 
Elever der snyder, og siger, at de ikke har dem med. 
Ser ikke mobiltelefoner som et problem, der er nogle 
klasser, der er mere på mobilen end andre. 
 

 Der kunne tænkes i alternativer som i 8. klasse, hvor 
eleverne har ønsket brætspil i stedet. 
 



 

 

Der er bred opbakning i SKB. Den skal i proces i 
medarbejdergruppen og elevrådet. – Inddragelse 
 
 

4 18.50 Meddelelser  
 Formanden 
 Skoleledelsen 
 Medarbejder 

repræsentanter  
 Elevrådet 

Andre 

Formand: Ingen meddelelser 
 
Skoleledelsen:  

 Science skilt hænges op på et andet sted end nu, og 
det er kommet på AULA 

 Sygefraværet er faldet med 2,23 % sammenlignet 
med samme kvartal sidste år. Det er hovedsagligt det 
drypvise fravær. Der har været arbejdet tæt med 
sygefraværssamtaler 

 Trivselsundersøgelsen er kommet i dag, og billedet 
ser godt ud. Ledelsen/LMU/SKB kigger på, hvad der 
med fordel kunne gøres noget ved. 

 Der har været strammet op omkring økonomien, det 
har vist sig ved en god balance i økonomien. Så året 
startes ikke med et stort underskud. 
Budgetprocessen er sendt til SKB, den gennemgås 
ikke på mødet, men er til orientering. Der kommer til 

Trivselsundersøgelsens 
og APV bør bestyrelsen 
kigge på i løbet af foråret.  



 

 

 

at være en mertildeling i dette skoleår. Dette gælder 
hele folkeskoleområdet i Roskilde Kommune. 

 Der startes op på ny legeplads d. 19. december. Der 
kommer 81 kvadratmeter sejl med gummiunderlag 
og tre gyngestativer og nogle redskaber, der snurrer 
rundt. 

5 19.10 Evaluering af 
klassesammenlægning 

KB har været i dialog med lærerne fra 4. årgang, og der er 
generelt gode tilbagemeldinger, og det er nogle gode klasser. 
Der har været særlige indsatser i den ene af klasserne. KB er 
i tæt dialog med dem. 
Det har fyldt meget, at få klasserne til at fungere, fremfor at 
arbejde i årgangsteamet. 
 

 

6 19.25 Eventuelt Status på kantinen: 
Kantinen er igen åben på fuld tid. 
 

 


